 (
3
)
ΦΩΝΗΕΝΤΟΛΗΚΤΑ ΡΗΜΑΤΑ
· ρήματα που στον Ενεστώτα έχουν, πριν την κατάληξη, ένα φωνήεν ή μία δίφθογγο, κλίνονται ως εξής:
	ενεργητική φωνή
	Οριστική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	Ενεστώτας
	λύω –λύεις –λύει - λύομεν –λύετε –λύουσι(ν)
	λύειν
	ὁ λύων
ἡ λύουσα
τὸ λῦον

	Παρατατικός
	ἔλυον - ἔλυες -ἔλυε -ἐλύομεν -ἐλύετε - ἔλυον  
	όχι
	όχι

	Μέλλοντας
	λύσω –λύσεις –λύσει - λύσομεν –λύσετε –λύσουσι(ν)
	λύσειν
	ὁ λύσων
ἡ λύσουσα
τὸ λῦσον

	Αόριστος
	ἔλυσα - ἔλυσας -ἔλυσε - ἐλύσαμεν -ἐλύσατε - ἔλυσαν 
	λῦσαι
	ὁ λύσας
ἡ λύσασα
τὸ λῦσαν



	μέση φωνή
	Οριστική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	Ενεστώτας
	λύομαι –λύει / λύῃ –λύεται - λυόμεθα –λύεσθε – λύονται
	λύεσθαι
	ὁ λυόμενος
ἡ λυομένη
τὸ λυόμενον

	Παρατατικός
	ἐλυόμην - ἐλύου -ἐλύετο -ἐλυόμεθα -ἐλύεσθε - ἐλύοντο  
	όχι
	όχι

	Μέλλοντας
	λύσομαι –λύσει / λύσῃ –λύσεται - λυσόμεθα –λύσεσθε – λύσονται
	λύσεσθαι
	ὁ λυσόμενος
ἡ λυσομένη
τὸ λυσόμενον

	Αόριστος
	ἐλυσάμην - ἐλύσω –ἐλύσατο - ἐλυσάμεθα -ἐλύσασθε - ἐλύσαντο 
	λύσασθαι
	ὁ λυσάμενος
ἡ λυσαμένη
τὸ λυσάμενον










ΟΔΟΝΤΙΚΟΛΗΚΤΑ ΡΗΜΑΤΑ
· ρήματα που στον Ενεστώτα έχουν, πριν την κατάληξη, τ – δ – θ - ζ, κλίνονται ως εξής:
	ενεργητική φωνή
	Οριστική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	Ενεστώτας
	πείθω –πείθεις –πείθει - πείθομεν –πείθετε –πείθουσι(ν)
	πείθειν
	ὁ πείθων
ἡ πείθουσα
τὸ πεῖθον

	Παρατατικός
	ἔπειθον - ἔπειθες -ἔπειθε -ἐπείθομεν -ἐπείθετε - ἔπειθον  
	όχι
	όχι

	Μέλλοντας
	πείσω –πείσεις –πείσει - πείσομεν –πείσετε –πείσουσι(ν)
	πείσειν
	ὁ πείσων
ἡ πείσουσα
τὸ πεῖσον


	Αόριστος
	ἔπεισα - ἔπεισας -ἔπεισε - ἐπείσαμεν -ἐπείσατε - ἔπεισαν 
	πεῖσαι
	ὁ πείσας
ἡ πείσασα
τὸ πεῖσαν



	μέση φωνή
	Οριστική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	Ενεστώτας
	πείθομαι –πείθει / πείθῃ –πείθεται - πειθόμεθα –πείθεσθε – πείθονται
	πείθεσθαι
	ὁ πειθόμενος
ἡ πειθομένη
τὸ πειθόμενον

	Παρατατικός
	ἐπειθόμην - ἐπείθου -ἐπείθετο -ἐπειθόμεθα -ἐπείθεσθε - ἐπείθοντο  
	όχι
	όχι

	Μέλλοντας
	πείσομαι –πείσει / πείσῃ –πείσεται - πεισόμεθα –πείσεσθε – πείσονται
	πείσεσθαι
	ὁ πεισόμενος
ἡ πεισομένη
τὸ πεισόμενον

	Αόριστος
	ἐπεισάμην - ἐπείσω –ἐπείσατο - ἐπεισάμεθα -ἐπείσασθε - ἐπείσαντο 
	πείσασθαι
	ὁ πεισάμενος
ἡ πεισαμένη
τὸ πεισάμενον






ΧΕΙΛΙΚΟΛΗΚΤΑ ΡΗΜΑΤΑ
· ρήματα που στον Ενεστώτα έχουν, πριν την κατάληξη, π – β – φ - πτ, κλίνονται ως εξής:
	ενεργητική φωνή
	Οριστική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	Ενεστώτας
	κόπτω –κόπτεις –κόπτει - κόπτομεν –κόπτετε –κόπτουσι(ν)
	κόπτειν
	ὁ κόπτων
ἡ κόπτουσα
τὸ κόπτον

	Παρατατικός
	ἔκοπτον - ἔκοπτες -ἔκοπτε –ἐκόπτομεν -ἐκόπτετε - ἔκοπτον  
	όχι
	όχι

	Μέλλοντας
	κόψω –κόψεις –κόψει - κόψομεν –κόψετε –κόψουσι(ν)
	κόψειν
	ὁ κόψων
ἡ κόψουσα
τὸ κόψον

	Αόριστος
	ἔκοψα - ἔκοψας -ἔκοψε - ἐκόψαμεν -ἐκόψατε - ἔκοψαν 
	κόψαι
	ὁ κόψας
ἡ κόψασα
τὸ κόψαν



	μέση φωνή
	Οριστική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	Ενεστώτας
	κόπτομαι –κόπτει / κόπτῃ –κόπτεται - κοπτόμεθα –κόπτεσθε – κόπτονται
	κόπτεσθαι
	ὁ κοπτόμενος
ἡ κοπτομένη
τὸ κοπτόμενον

	Παρατατικός
	ἐκοπτόμην - ἐκόπτου -ἐκόπτετο -ἐκοπτόμεθα -ἐκόπτεσθε - ἐκόπτοντο  
	όχι
	όχι

	Μέλλοντας
	κόψομαι –κόψει / κόψῃ –κόψεται - κοψόμεθα –κόψεσθε – κόψονται
	κόψεσθαι
	ὁ κοψόμενος
ἡ κοψομένη
τὸ κοψόμενον

	Αόριστος
	ἐκοψάμην - ἐκόψω –ἐκόψατο - ἐκοψάμεθα -ἐκόψασθε - ἐκόψαντο 
	κόψασθαι
	ὁ κοψάμενος
ἡ κοψαμένη
τὸ κοψάμενον






ΟΥΡΑΝΙΚΟΛΗΚΤΑ ΡΗΜΑΤΑ
· ρήματα που στον Ενεστώτα έχουν, πριν την κατάληξη, κ – γ – χ – ττ – σσ, κλίνονται ως εξής:
	ενεργητική φωνή
	Οριστική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	Ενεστώτας
	διώκω –διώκεις –διώκει - διώκομεν –διώκετε –διώκουσι(ν)
	διώκειν
	ὁ διώκων
ἡ διώκουσα
τὸ διῶκον

	Παρατατικός
	ἐδίωκον - ἐδίωκες -ἐδίωκε –ἐδιώκομεν -ἐδιώκετε - ἐδίωκον  
	όχι
	όχι

	Μέλλοντας
	διώξω –διώξεις –διώξει - διώξομεν –διώξετε –διώξουσι(ν)
	διώξειν
	ὁ διώξων
ἡ διώξουσα
τὸ διῶξον

	Αόριστος
	ἐδίωξα - ἐδίωξας -ἐδίωξε - ἐδιώξαμεν -ἐδιώξατε - ἐδίωξαν 
	διῶξαι
	ὁ διώξας
ἡ διώξασα
τὸ διῶξαν



	μέση φωνή
	Οριστική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	Ενεστώτας
	διώκομαι –διώκει / διώκῃ –διώκεται - διωκόμεθα –διώκεσθε – διώκονται
	διώκεσθαι
	ὁ διωκόμενος
ἡ διωκομένη
τὸ διωκόμενον

	Παρατατικός
	ἐδιωκόμην - ἐδιώκου -ἐδιώκετο -ἐδιωκόμεθα -ἐδιώκεσθε - ἐδιώκοντο  
	όχι
	όχι

	Μέλλοντας
	διώξομαι –διώξει / διώξῃ –διώξεται - διωξόμεθα –διώξεσθε – διώξονται
	διώξεσθαι
	ὁ διωξόμενος
ἡ διωξομένη
τὸ διωξόμενον

	Αόριστος
	ἐδιωξάμην - ἐδιώξω –ἐδιώξατο - ἐδιωξάμεθα -ἐδιώξασθε - ἐδιώξαντο 
	διώξασθαι
	ὁ διωξάμενος
ἡ διωξαμένη
τὸ διωξάμενον





Η ΑΥΞΗΣΗ
· η οριστική Παρατατικού και Αόριστου ξεκινούν με αύξηση, η μορφή της οποίας καθορίζεται από το πρώτο γράμμα του ρήματος στον Ενεστώτα. Δηλαδή:
	ο ενεστώτας ξεκινάει με
	η αύξηση είναι
	παράδειγμα

	σύμφωνο
	ἐ -
	λύω -ἔλυον -ἐλυσα 

	ῥ -
	ἑ και μετά 2 ρ
	ῥίπτω -ἔρριπτον -ἔρριψα 

	α -, ε -
	η -
	ἀγορεύω -ἠγόρευον -ἠγόρευσα
ἐρίζω -ἤριζον -ἤρισα 

	ο -
	ω -
	ὁδεύω – ὥδευον -ὥδευσα


	ι -, ὑ -
	παραμένουν όπως είναι
	ἱκετεύω -ἱκέτευον -ἱκέτευσα
ὑβρίζω -ὕβριζον -ὕβρισα

	αι -, ει -
	ῃ- 
	αἰχμαλωτίζω -ᾐχμαλώτιζον -ᾐχμαλώτισα

	οι -
	ῳ -
	οἰκτίζω -ᾤκιζον -ᾤκισα

	αυ -, ευ-
	ηυ -
	αὐξάνω – ηὔξανον




